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Přídavná jména
� Přídavná jména vyjadřují vlastnosti osob, 

zvířat nebo věcí a jevů

� Ptáme se na ně Jaký? Který? Čí?
� Přídavná jména jsou slova ohebná – skloňují � Přídavná jména jsou slova ohebná – skloňují 

se

� Příklady:

� Jaký koláč?             čerstvý

� Který básník?           český

� Čí čepice? bratrova



Přídavná jména
� Rozlišujeme tři druhy přídavných jmen:

1. TVRDÁ mají v 1.p.č.j. tyto koncovky:

-ý v rodě mužském mladý muž

-á v rodě ženském       mladá žena-á v rodě ženském       mladá žena

-é v rodě středním       mladé děvče

2. MĚKKÁ mají  v 1.p,č.j. ve všech rodech koncovku:

-í                                 jarní vítr, jarní noc, jarní počasí

3. PŘIVLASTŇOVACÍ
-ův , -ova, -ovo rod mužský otcův kabát, otcova 

košile, otcovo auto

-in, -ina, -ino rod ženský  matčin, matčina, matčino



Přídavná jména
� TVRDÁ – MLADÝ mužský rod

JEDNOTNÉ ČÍSLO MNOŽNÉ ČÍSLO

1.p. mladý muž
mladý strom

mladí    muži
mladé stromy

2.p .   mladého muže mladých mužů

3.p.    mladému muži mladým mužům

4.p.     mladého muže
mladý strom

mladé muže
mladé stromy

5.p. mladý muži!
mladé stromy!

mladí muži!
mladé stromy!

6.p.  o mladém muži o mladých mužích

7.p.      mladým mužem mladými muži



Přídavná jména
� MĚKKÁ vzor JARNÍ

Mužský rod Ženský rod Střední rod
1. Jarní květ jarní noc jarní  ráno

2. Jarního jarní jarního

3. Jarnímu jarní jarnímu3. Jarnímu jarní jarnímu

4. Jarního motýla jarní                  jarní

5. Jarní jarní jarní

6. o  jarním o jarní o jarním

7. Jarním jarní jarním



Přídavná jména
PŘIVLASTŇOVACÍ  - OTCŮV, MATČIN:
U přivlastňovacích jmen píšeme v množném čísle 
koncovku –i jen v 1. a 5. pádě rodu mužského 
životného ( otcovi psi, matčini psi).

V ostatních koncovkách píšeme – y (pro otcovy psy).

V 7. pádě množ. čísla je koncovka – ými ( s 
Milanovými bratry).



Přídavná jména

� Doplň a objasni:
� Nerudov__ básně.
� Cel__ rok.� Cel__ rok.
� Čerstv__ včel__ med.
� Divo__ králíci.
� Punťov__ kosti.
� Vesel__  smích.
� Ciz__  země.



Použité zdroje
� Galerie Office

� Český jazyk 5, Nová Škola

� Citováno dne 11.07.2012� Citováno dne 11.07.2012


